

[View this email in your browser](#)



La FEDE célèbre le 71e anniversaire de la Déclaration universelle des droits de l'homme

The FEDE celebrates the 71st anniversary of the Universal Declaration of Human Rights

Nous célébrons aujourd'hui le 71^{ème} anniversaire de l'adoption de la Déclaration universelle des droits de l'homme. Symbole de l'engagement de la FEDE dans ce domaine, le **prix d'excellence des droits humains** distingue depuis 2017 les initiatives positives des étudiants d'écoles membres de la FEDE.

Ce prix constitue une première réponse à la demande actuelle de nos étudiants. Plus de liberté, plus de solidarité, plus d'égalité, plus d'humanité.

La mise en œuvre par les écoles et les étudiants FEDE d'un projet traitant des droits humains va au-delà de l'exercice de style, il est un marqueur différenciant, il témoigne de l'implication de la direction pédagogique dans sa responsabilité sociétale.

Le prix d'excellence accroît la visibilité et le prestige des écoles, il renforce la cohésion entre les étudiants, il fédère autour des **principes fondateurs de la Déclaration universelle des droits de l'homme**.

Vous trouverez ci-dessous un mail générique pouvant servir de base à la promotion du prix auprès de vos étudiants.

Pour rappel, la date limite des candidatures est fixée au 1er février 2020. Le prix sera remis à l'occasion de l'Assemblée Générale de la FEDE, le 1er avril à Dubrovnik.

Nous restons à votre disponibilité pour toute information supplémentaire,

Bonne journée des droits de l'homme.

Benjamin Beaud

benjamin.beaud@fededucation

Cliquez ici pour découvrir le règlement et le formulaire de candidature

Téléchargez le mail générique en [cliquant ici](#)

**PRIX D'EXCELLENCE
DES DROITS HUMAINS
FEDE
HUMAN RIGHTS PRIZE**

- 📅 Réception des dossiers : **1er février**
Remise officielle du Prix : lors de l'Assemblée Générale de la FEDE fin mars.
Entries: **1 February**
Awarding ceremony: during the FEDE General Assembly at the end of March.
- 💰 Dotation : **850 €** pour les étudiants et **150 €** pour le professeur encadreur
Prize: **850 €** for the students and **150 €** for the supervising teacher
- 🌐 For more information / plus d'informations sur :
www.fede.education/humanrights
- 🌐 WWW.FEDE.EDUCATION
fede@fededucation

FEDE
Fédération Européenne des Droits de l'Homme

INGO holding participatory status with the Council of Europe / OING dotée du statut participatif auprès du Conseil de l'Europe
INGO holding consultative status with La Francophonie / OING dotée du statut consultatif auprès de la Francophonie

EDU UA OING IACBE FEEF

Dear network members,

Today we are celebrating the 71st anniversary of the adoption of the Universal Declaration of Human Rights. The **FEDE Human Rights Prize** reflects FEDE's commitment in this field. Since 2017, it has been recognizing positive initiatives by students from FEDE member schools.

The FEDE Human Rights Prize is a first step towards meeting our students' demand for ever greater freedom, solidarity, equality and humanity.

When FEDE institutions and their students submit entries for the Human Rights Prize, they are not simply going through the motions: participation in the contest sets an institution apart, demonstrating that its directors and staff are truly committed to bringing about social change.

Moreover, the Prize is a real feather in an institution's cap: it boosts its reputation and creates a sense of shared identity amongst its students. And, of course, a winning entry rallies all members of the institution around the **founding principles of the Universal Declaration of Human Rights**.

For your convenience, please find below a generic message that you might use as a model for advertising the prize to your students by email.

As a reminder, the deadline for applications is 1st February 2020. The prize will be awarded at the FEDE General Assembly on 1st April in Dubrovnik.

Do not hesitate to get in touch should you require any further information.

Have an excellent World Human Rights Day.

Benjamin Beaud

benjamin.beaud@fededucation

[Click here to discover the rules and the entry form](#)

Download the generic mail by [clicking here](#)

